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افتتاح قهوه خانه

ایران می داند 

عقب نخواهیم نشست

تعدادی افراد ناشناس 

مجازات

غرب و شرق

مجلس جلوی آن را گرفت

کد جریمه نداریم

یاندکس در ایران 

تاج تایید شد!

خودرو های چینی 

حجت الاسلام علی نوری سخنگوی شورای سیاست گذاری ائمه جمعه 
با اشاره به افتتاح یک قهوه خانه توسط یک امام جمعه که اخیرا صورت گرفت و 
واکنش هایی را در بر داشت، گفت: اصل ماجرا این است که جوانی از مسیر اشتباه 
خودش بر می گردد و مغازه ای تاسیس می کند و از امام جمعه می خواهد در اولین 
روز کاری این مغازه شرکت کند که امام جمعه هم قبول می کند و در محل حاضر 
می شود. هرجمعه خطبه های ائمه جمعه دستخوش تحریف می شود و موجبات 

تولید شایعه را فراهم می آورد.

حسین شریعتمداری نوشت: ایران از واقعیت پشت پرده جنگ اوکراین با 
خبر است و تحرکات ناتو در منطقه را به دقت زیر نظر دارد و از آنجا که می داند 
در صورت پیروزی آمریکا در اوکراین، ایران یکی از اهداف بعدی و اصلی ترین 
آن ها خواهد بود، مقابله روسیه با آمریکا و ناتو در اوکراین را بخشی از امنیت خود 

دانسته و به طور منطقی و طبیعی از آن حمایت می کند.

رحیمی فرمانده انتظامی تهران بزرگ با گلایه از عدم ورود سازمان های متولی 
در بحث ترویج عفاف و حجاب گفت: در بحث ترویج عفاف و حجاب و در برابر 
تلاش دشمنان برای مقابله با این فریضه ایستاده ایم و با هوچی گری و جوسازی و 
فتنه انگیزی دشمنان و مزدوران آن ها عقب نخواهیم نشست. مرگ همیشه برای 
همسایه نیست، باید بدانیم که موضوع حجاب و عفاف مساله ای لازم برای داشتن 
جامعه ای سالم است و همه باید برای رسیدن به جامعه ای مطلوب تلاش کنیم. 
فرمانده انتظامی تهران بزرگ با اشاره به اینکه املای نانوشته غلط ندارد، گفت: در 
بحث انجام ماموریت های انتظامی، ترافیکی و امنیت اخلاقی ممکن است اهمال 
و قصوری صورت پذیرد. وی گفت :  در بررسی های صورت گرفته شاهد بودیم 
که برخی افراد با سناریوی قبلی تلاش کردند که با درگیر شدن با عوامل گشت 

امنیت اخلاقی این حوزه حساس را به چالش بکشانند.

حجت الاسلام رضا کلاه کج )مدیرکل فرهنگ و ارشاد خوزستان( با اشاره 
به تعلیق چند سانس اجرای سیروان خسروی بیان کرد: مراحل صدور مجوز برای 
اجرای کنسرت ها مسیر خاصی دارد و دستگاه های مختلفی درگیرند. دستگاه های 
نظارتی، امنیتی و انتظامی همه در صدور مجوز نقش دارند و ارشاد مرحله پایانی 
اســت که همه مجوز ها و تاییدیه ها گرفته شــده است، ارشاد هم مجوز را صادر 
می کند. وی اضافه کرد: ما در آن ایام سه کنسرت اجرا کردیم پرواز همای، علیرضا 
طلیسچی، مهدی احمدوند کنسرت اجرا کردند و بعد با یک روز فاصله سیروان 
خسروی کنســرت اجرا کرد و قرار بود سهراب پاکزاد هم کنسرت داشته باشد 
که این میان کنســرت ســیروان و پاکزاد عملا کنسل شد. وی در ادامه بیان کرد: 
مجوز های رسمی و شورای تامین شامل فرمانداری، نیروی انتظامی، اماکن نیروی 
انتظامی و… و همچنین سایر تاییدیه ها همه موجود بود و براساس آن ها مجوز 
صادر شــد. در حین کار متوجه شــدیم تعدادی افراد ناشناس که هیچ کس هم 

مسئولیت آن ها را بر عهده نگرفت موجب این اتفاق شدند. 

حجت الاسلام سیدعلی خان محمدی سخنگوی ستاد امر به معروف و نهی از 
منکر گفت : هرگونه همکاری و همچنین فیلم گرفتن در رابطه با کشف حجاب و یا 
اتفاقاتی که علیه نظام است مشمول ماده ۵۰۸ قانون مجازات اسلامی خواهند بود و 
بین یک تا ۱۰ سال حبس برای آن ها در نظر گرفته می شود. البته این موضوع فقط 
در حوزه کشف حجاب نیست، بلکه هر فیلمی که علیه نظام جمهوری اسلامی 
باشد و برای این خانم )مسیح علی نژاد( ارسال شود، مشمول این ماده خواهد بود. 

علی مطهری در روزنامه اعتماد نوشت:درست است که روسیه و چین نسبت 
به گذشته خود تا حدی تغییر ماهیت پیدا کرده اند و چندان مارکسیست نیستند، اما 
برخی شاخص های حکومت کمونیستی سابق مانند فقدان آزادی بیان همچنان در 
روسیه و چین امروز حاکم است. ضمن اینکه آقای پوتین به دنبال احیای شوروی 
ســابق هر چند نه با همان ماهیت اســت و چین هم ویژگی ضد دین بودن خود را 
حفظ کرده چنانکه رفتار ضد بشری او با مسلمانان سین کیانگ و اسلام زدایی او از 
این منطقه را می بینیم و متاسفانه جمهوری اسلامی به خاطر نیاز اقتصادی به چین و 
امریکاستیزی افراطی در مقابل این جنایات چین علیه مسلمانان سکوت کرده است.

محمدتقی نقدعلی نماینده خمینی شهر در مجلس گفت :تذکر بنده به دفاع 
از کیان مجلس باز می گردد؛ مصوبه مجلس شــورای اسلامی در باب مذاکرات 
مصوبه ای بود که مهر تایید داشت و به گفته وزیر امور خارجه این مصوبه برگ 
برنده ای به دســت تیم مذاکره کننده داد. متاسفانه امروز می بینیم کسی که هشت 
سال بانی وضع موجود بوده گعده می گیرد و با گستاخی می گوید مصوبه مجلس 
در باب مذاکرات منجر به عدم لغو تحریم ها شده است. شما می خواستید شرف 

ما را به باد دهید، اما مجلس شورای اسلامی جلوی آن را گرفت.

سردار هادیان فر، رئیس پلیس راهور فراجا:پلیس راهنمایی و رانندگی برای 
بی حجابی، کم حجابی یا شل حجابی ماده قانونی و یا کد جریمه ندارد، لذا اگر 
فردی تخلف ترافیکی داشته باشد و همکارانم پس از توقف خودروی متخلف 
در مراجعه حضوری با پدیده بد حجابی وی مواجهه شــوند، در وهله اول تذکر 
لسانی و امر به معروف و نهی از منکر به متخلف داده می شود و در ادامه مسائل 

مربوط به تخلفات رانندگی وی بررسی خواهد شد.

موتور جستجوی روسی یاندکس که از سال ۱۳۹۴ در ایران فیلتر شده بود، 
مدتی است که رفع فیلتر شده و کاربران می توانند بدون ابزار های فیلترشکن از آن 
استفاده کنند. این اقدام ظاهرا به تازگی و احتمالا همزمان با سفر وزیر ارتباطات به 
روسیه و انتشار خبر هایی مبنی بر همکاری ایران و روسیه در زمینه امنیت سایبری 

صورت گرفته است.

مهدی تاج رییس اسبق فدراسیون فوتبال که اکنون نیز در کنفدراسیون فوتبال 
آسیا دارای سمت است، خیز بلند خود برای دستیابی دوباره به صندلی ریاست 
فدراســیون برداشته اســت. اکنون، اما گفته می شود با تایید صلاحیت و بررسی 
شــرایط، مهدی تاج مشکلی برای حضور در انتخابات نخواهد داشت و شانس 
خود را برای دستیابی به این سمت در تاریخ هشتم شهریور امتحان خواهد کرد.

یک فعال بازار خودرو های خارجی گفت: اکنون قیمت خودرو های داخلی 
نیز چند هفته ای است که ثابت مانده و حتی اعلام بدون قرعه کشی بودن دو مدل 
خودروی کوئیک و شــاهین نیز تاثیری بر قیمت داخلی ها نداشــته است. به تبع 
داخلی ها، قیمت خارجی ها نیز همچون یک ماه اخیر بدون تغییر مانده است، اما 
معتقدیم قیمت های اعلامی از سوی فروشندگان بالا است. وی، وضعیت فعلی 
بازار را فقط به نفع خودرو های چینی برشمرد که در ماه های اخیر با رشد قیمتی 

نیز همراه بوده اند؛ 

اخبار ویژه ... کنعانی مقدم  فعال سیاسی اصولگر:

سفره مردم است که عملکرد دولت را 
نشان می دهد

سرویس سیاسی- دولت ســیزدهم در آستانه 
یک ســالگی است و رسانه ها و چهره های سیاسی در 
حال ارزیابی عملکرد آن. با وجود اینکه همه می دانند 
وعده ها و شعارهای انتخاباتی تا حد زیادی تحت تاثیر 
جــو زمان انتخابات و توام با هیجان زدگی یا اغراق و 
البته برای جذب رای است، اصلی ترین معیاری است 
که در ایــن ارزیابی ها به کار گرفته می شــود. از این 
رو شــاهدیم که سیاســیون با مرور دوباره رئیسی در 
انتخابات پارسال، وضعیت امسال کشور را زیر ذره بین 
گذاشته اند. برخی با کاستی ها تمرکز دارند و برخی نیز 
جانب دارانه همه مشکلات موجود را نادیده می گیرند. 
در ایــن بین اما عده ای با نگاه منصفانه و واقع بینانه به 
ارزیابی پرداخته و ضمن توجه و اشاره به تلاش های 
دولت لزوم توجه به نارســایی ها و نواقص موجود را 

مورد تاکید قرار می دهند.
در همین راستا حسین کنعانی مقدم، فعال سیاسی 
اصولگرا به ارزیابی عملکرد رئیســی در یک ســال 
گذشته پرداخته و می گوید: »کارنامه دولت را بر اساس 
شــاخص های اقتصادی باید قضاوت کــرد. البته نه 
شاخص هایی که رسانه ها می گویند چون سفره مردم 
اســت که این شاخص ها را نشــان می دهد.در برنامه 
ششــم ۵ساله ۵ شاخص به دولت تکلیف شده است. 
از جمله نرخ رشــد ۸ درصد که الان اگر منفی نباشد، 
چندان رضایت بخش نیست. نرخ تورم که باید به زیر ۸ 
درصد برسد الان بیش از ۴۰ درصد است. نرخ بیکاری 
که قاعدتا باید زیر ۸ درصد باشــد الان بالای ۱۵ یا ۱۶ 
درصد اســت. همچنین نرخ بهره بانکی که اگر منابع 
مالی ما صرف تولید شود، باید نقدینگی از بازار پولی 
به ســوی بخش تولید برود و نرخ بهره بانکی کاهش 
پیدا کند. نرخ سرمایه گذاری خارجی نیز باید به حدود 
۸ درصد برسد اما فکر کنم در حال حاضر منفی است.«
وی افزود: »در عین حال وضعیت معیشتی مردم، 
گرانی ها و افزایش قیمت ها مشــخص است. به نظر 
می رســد که دولت در بحث اقتصادی اگرچه تلاش 
کرده ولی به نتیجه نرســیده چون شــرایط تحریمی، 
شرایط مدیریت اقتصادی و شرایط جهانی مانع شده 

که به شاخصه ها برسد.«

کنعانی مقدم به عملکرد دولت در حوزه فرهنگی 
انتقاد کرد و گفت: »در بحث مســائل فرهنگی به نظر 
می رسد که دولت بیشتر به دنبال فرهنگ دولتی است 
تا فرهنگ عامه. یعنی می خواهد با ابزار قدرت دولت، 
فرهنگ مردم را ارتقا بخشد. درحالی که فرهنگ یک 
مقوله کاملا وابســته به خواست و توجه مردم است. 
چنانچه تجربه در کشور ما نشان داده این روش جواب 

نمی دهد.«
او درباره عملکرد دولت رییسی در حوزه بین الملل 
و سیاست خارجی نیز گفت: »در حوزه بین المللی همه 
منتظر کارنامه برجام هســتند. مذاکرات انجام شده و 
دولت تلاش خود را کرده و از موضع عزت، مصلحت 
و اقتدار در مذاکرات حاضر شده است. حال باید دید 
که خروجی این تلاش منجر به منافع ایران و برداشته 

شدن تحریم ها خواهد شد یا خیر؟«

کنعانی مقدم ادامه داد: »در مســائل سیاســی و 
امنیتی نیز با توجه به چالش ها و مشکلات، شاهدیم که 
خوشبختانه آرامش نسبی در کشور حاکم است. البته 
بخــش عمده این آرامش و امنیت را مدیون نیروهای 
مســلح، نیروهای انتظامی و کسانی که در این حوزه 
تلاش می کنند، هســتیم. اما به هرحال هنوز که هنوز 
است شــاهد بخشی از مشکلات اجتماعی مثل فقر، 
اعتیاد، فحشا، سرقت و… هستیم. فساد اداری و مالی 
نیــز همچنان روح اجتماعــی را آزار می دهد و حتی 
رهبری هم در این باره تذکرهایی داده اند. البته دولت در 
بخش فساد اداری اقدامات خوبی انجام داده و توانسته 
بخش مهمی از قوانین و مقررات موجب فساد را کنار 
بگذارد اما به هرحال هنوز هم کشور احساس امنیت 
از مفسدان ندارد، اگرچه که این احساس مطلق نیست 

و نسبی است.«

حسین کنعانی مقدم معتقد است که دولت در یک سال گذشته تلاش خود را کرده اما به دلایل تحریم، مدیریتی و شرایط جهانی 
نتوانسته کاملا به اهداف خود برسد.

در بحــث مســائل فرهنگی به نظر می رســد که دولت بیشــتر بــه دنبال فرهنگ 
دولتی اســت تــا فرهنگ عامه. یعنی می خواهد با ابزار قــدرت دولت، فرهنگ مردم 
را ارتقا بخشــد. درحالی که فرهنگ یک مقوله کاملا وابســته به خواســت و توجه 
مردم اســت. چنانچه تجربه در کشــور ما نشــان داده ایــن روش جواب نمی دهد.

رئیس قوه قضائیه در نشست با اعضای کمیسیون عمران مجلس: 

قوانینی که وضع می شوند باید گره گشای مشکلات و 
معضلات کشور باشند

سرویس سیاسی- معاون اجرایی 
رئیس جمهور بیــان کرد: در هر حوزه  
اجرایی امکان دارد یکسری رفتارهای 
ســلیقه ای هم وجود داشته باشد این 
رفتارهای ســلیقه ای اساسا مورد تائید 

دستگاه های متولی نیست.
صولــت مرتضوی دربــاره نظر 
دولت در خصوص مسئله حجاب که 
این روزها بیــش از هر زمانی دیگری 
در کشــور مــورد بحث قــرار گرفته 
است، گفت: مســئله حجاب یکی از 
ضروریات دین مبین اسلام است و خوشبختانه بانوان ایرانی و اسلامی ما ملتزم 
و علاقمند به مسئله حجاب هستند و آن حجابی که در چارچوب اسلامی است 

را جمع کثیری از این قشر جامعه یعنی اکثریت بانوان اجرا می کنند.
معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه نگاه دولت به مسئله حجاب در 
چارچوب قانون است، عنوان کرد: قانون در تمام زمینه ها برای همه باید اجرا 
شــود، در مسئله حجاب هم دولت معتقد است اگر چیزی قانون است باید در 

چارچوب های قانونی به آن پرداخته شود.
وی درخصــوص این که این روزها تصاویــری از برخورد با زنان درباره 
مســئله حجاب منتشــر می شود که خوشایند نیســت، موضع دولت در قبال 
این رفتارها چیســت، اظهار داشــت: در هر حوزه  اجرایی امکان دارد یکسری 
رفتارهای سلیقه ای هم وجود داشته باشد این رفتارهای سلیقه ای اساسا مورد 

تائید دستگاه های متولی نیست.
مرتضوی تاکید کرد: امکان دارد مثلا انسان ها با یک موضوعی مواجه شوند 
و در مقام اجرا سلیقه را اعمال کنند، سلیقه ملاک نیست اصل اجرای قانون است. 

سرویس سیاسی- رئیس سازمان 
انــرژی اتمی در واکنــش به اظهارات 
اخیر مدیر کل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی مبنی بر اینکه »کشوری که اهداف 
نظامی ندارد، غنی ســازی ۶۰ درصد 
نمی کند«، اظهار کرد: در غنی ســازی 
۶۰ درصد اهداف جمهوری اســلامی 
ایران مکتوب است و ما با نظارت خود 

آژانس غنی سازی ۶۰ را آغاز کردیم.
محمــد اســلامی در واکنش به 
اظهارات اخیر رافائل گروســی مدیر 
کل آژانس بین المللی انرژی اتمی مبنی بر اینکه »کشــوری که اهداف نظامی 
ندارد، غنی ســازی ۶۰ درصد نمی کند«، اظهار کرد: در غنی ســازی ۶۰ درصد 
اهداف جمهوری اسلامی ایران مکتوب است و ما با نظارت خود آژانس غنی 

سازی ۶۰ را آغاز کردیم.
وی با تاکید بر اینکه برای پیشــبرد اهداف و برنامه های مان مطابق پادمان 
عمل می کنیم، خاطر نشان کرد: در گذشته همه این رآکتورها حتی رآکتورهای 
تحقیقاتی غنی سازی ۹۰ درصد داشتند؛ اگر که آنها باطل بوده، بقیه اش هم باطل 
است. رئیس سازمان انرژی اتمی تاکید کرد: هر کشوری برنامه های خودش را 
دارد ولی چارچوب و ضوابط آژانس بین المللی انرژی اتمی بر آن حاکم است.
اســلامی در حاشیه بازدید از نمایشگاه هم افزایی مدیریت ایران در پاسخ 
به این پرســش که آیا مذاکرات پادمانی ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
همچنان در جریان اســت؟ گفت: مذاکرات پادمانی نداریم بلکه موارد اتهامی 

مطرح است که آژانس باید خودش این موارد را بپذیرد و کنار بگذارد.

سرویس سیاسی- مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری با تاکید بر اینکه 
قوانین بازنشستگی باید اصلاح شوند گفت: اصلاحات پارامتریک باید اجرا شود که 
یکی از آنها "سن بازنشستگی" است. امید به زندگی بهبود یافته اما سن بازنشستگی 
را پایین آورده ایم وبرعکس عمل کرده ایم. اصلاحاتی از این دســت خیلی جدی 

در دستورکار قرار دارند. 
محمد اســکندری در حاشیه هفدهمین ســالروز گرامیداشت روز خانواده 
و تکریم بازنشســتگان که به همت صندوق بازنشستگی کشوری در پژوهشگاه 
صنعت نفت برگزار شد، با بیان اینکه معیشت بازنشستگان از جمله موارد مدنظر 
صندوق بازنشســتگی است در خصوص گلایه از عدم پرداخت برخی معوقات 
گفت: صندوق بازنشســتگی کشــوری در حوزه حقوق بازنشستگان تابع کامل 

سازمان برنامه و قانون بودجه است و پیگیر مطالبات هستیم.
وی با بیان اینکه معیشت، دغدغه همیشگی ماست اظهار کرد: ایراد جدی در 
کشور تورم است و هرچه می دویم به تورم نمی رسیم و این یک مسئله جدی است. 
اینکه ریشه تورم کجاست و عاملش چیست؟ باید مدنظر قرارداد بگیرد. معیشت 
بازنشستگان دغدغه همیشگی ماست، چه در باب حقوق و چه بیمه تکمیلی باشد. 
مدیرعامل صندوق بازنشســتگی کشــوری افزود: ماده ۸۵ قانون مدیریت 
خدمات کشــوری در این کشور اجرا نمی شود و یا تبعیض وجود دارد، به شدت 
پیگیر هستیم. برخی دستگاه ها که خوب بودجه می گیرند به پرسنل و بازنشستگان 
خوب می رســند ولی برخی که پرسنل و بازنشسته پرتعداد دارند این رسیدگی را 
ندارند.  اسکندری ضمن اعلام این خبر که امکان خریدهای تخفیفی و تقسیطی 
دوباره و گسترده تر راه افتاده است گفت: بازنشستگان می توانند تا سقف ۵۰ میلیون 
تومان خرید داشته باشند که البته میزان دقیق آن بستگی به میزان حقوق دریافتی شان 

دارد. نرخ کارمزد آن پایین آمده و شش درصد شده است. 
وی ادامه داد: اخبار مربوط به وام ضروری بازنشســتگان نیز اعلام شــد. وام 
ازدواج فرزندان بازنشستگان را یک بار به روز کردیم و به متقاضیان پرداخت شد. 
امیدواریم بتوانیم یک بار دیگر در آینده نزدیک وام را به همه کســانی که درصف 
هستند، اعطا کنیم.  مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری درباره گلایه برخی 
بازنشســتگان پیرامون قطع یارانه شــان گفت: ما هم درخواست کرده ایم که یک 
دسترسی به مرکز تماس ما بدهند که به بازنشستگان پاسخگو باشیم. منتها فقط در 
این حد می توانیم اقدام کنیم و پاسخگو باشیم که چرا یارانه شان قطع شده، اما به 
طور کلی این موضوع در حوزه ما نیست ولی امیدواریم با پیگیری هایی که انجام 

می دهیم، بتوانیم پاسخ و اقدام مناسبی انجام بدهیم.
اســکندری درباره سن پایین بازنشستگی در کشــور نیز اظهار کرد: قانون 
بازنشســتگی در کشور ما مشکلات عدیده دارد. یک کف سن بازنشستگی باید 
درنظرگرفته شود. اکنون میانگین سن بازنشستگی صندوق کشوری حدود ۵۱ سال 
است. این سن تازه ابتدای پختگی و شکوفایی به ویژه در عرصه مدیریتی است. در 

حوزه بازنشستگی سیاست هایی داشتیم که به نظرم اشتباه هستند.
وی ادامه داد: ابلاغ سیاســت های رهبــری در حوزه تامین اجتماعی به این 
معناست که شروع به اصلاح کنیم. پیش نویس پیشنهادی خود را برای وزیر ارسال 
کرده ایم، این قوانین بازنشســتگی باید اصلاح شوند. اصلاحات پارامتریک باید 
اجرا شود که یکی از آنها سن بازنشستگی است. امید به زندگی بهبود یافته اما سن 
بازنشســتگی را پایین آورده ایم وبرعکس عمل کرده ایم. اصلاحاتی از این دست 

خیلی جدی در دستورکار قرار دارند.

مرتضویمعاوناجراییرئیسجمهور:

رفتارهایسلیقهایدرخصوصحجاب
موردتائیددستگاههایمتولینیست

واکنشمحمداسلامیبهاظهارات
اخیرگروسی

مدیرعاملصندوقبازنشستگیکشوریاعلامکرد:

اصلاح»سنبازنشستگی«دردستورکار

سرویس سیاسی- رئیــس قوه قضائیه تاکید 
کــرد: یکی از اولویت های کاری من در دســتگاه 
قضایی آن است که نسبت به اجرای قوانین مصوب 
در کشــور و قوانین مصوب مجلس، اهتمام داشته 

باشم.
حجت الاســلام غلامحسین محسنی اژه ای، 
طی سخنانی در نشست با اعضای کمیسیون عمران 
مجلس شورای اسلامی، این کمیسیون را کمیسیونی 
با تنوع کاری فراوان و به طور ویژه مرتبط با حوزه 
مأموریت های ســه وزارتخانه مهم »کشور«، »راه و 
شهرســازی« و »نیرو« دانســت و بر اهمیت تبیین 
مسئولیت های این کمیسیون برای مدیران سطوح 

مختلف تاکید کرد.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه با اشاره به تعامل 
مطلوب ایجادشده میان مجلس و قوه قضائیه، گفت: 
ما در دســتگاه قضایی این آمادگی صد درصدی را 
داریم که تعامل خود با نمایندگان مجلس را افزایش 
دهیم و من در همین راستا به تمامی مدیران قضایی 
در سراسر کشور دستور داده ام که حداکثر تعامل را 
بــا نمایندگان مجلس در حوزه های کاری مربوطه 

داشته باشند.
رئیس عدلیه بر اهمیت اجرای درست قوانین 
تصویب شــده در مجلس تاکید و بیان کرد: یکی 
از اولویت هــای کاری من در دســتگاه قضایی آن 
است که نسبت به اجرای قوانین مصوب در کشور 
و قوانین مصوب مجلس اهتمام داشــته باشم و در 
همین راستا دســتوراتی را به سازمان بازرسی کل 
کشــور صادر کرده ام و آن مجموعه مهم نظارتی را 
موظف و مکلف کرده ام نســبت به بررسی جامع 
نحوه و میزان اجرای قوانین مصوب کشــور اقدام 
کند؛ این اعتقاد راســخ را داریم که قوانین مصوب 
باید به مرحله اجرا درآیند و چنانچه قانونی قابلیت 
اجرا را ندارد در راستای اصلاح آن باید اقدام شود.

وی تصریح کرد: چنانچه دستگاهی از اجرای 

قانون سرباز می زند و یا آیین نامه های اجرایی ناظر 
بر آن قانون را تدوین نمی کند، باید مورد بازخواست 
قــرار گیرد و در صورت لــزوم مراتب ناظر بر آن، 

رسانه ای شود.
رئیــس قوه قضائیه با اشــاره به ارائه گزارش 
عملکرد قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه توسط 
دیوان محاسبات، گفت: قوانینی که وضع می شوند 
باید گره گشای مشکلات و معضلات کشور باشند و 
در عین حال قابلیت اجرایی شدن را نیز داشته باشند؛ 
باید این سؤال را مطرح کرد که چه میزان از احکام 
برنامه ششــم توســعه به لحاظ تصویب مقررات 
مدنظر قانون بلاتکلیف است و چه میزان از احکام 
برنامه مزبور به مرحله اجرا درنیامده اســت؟ حتی 
اگر فرض بگیریم که کمتر از ۵۰ درصد این برنامه 
اجرایی نشــده است، این موضوع حکایت از یک 
اشکال دارد که باید با همفکری و تشریک مساعی 

در صدد رفع آن برآییم.
وی افزود: مســئولان و تصمیــم گیرندگان 
کشور، ما و شما نمایندگان مردم هستیم که در این 
قبیل جلسات گرد هم می آییم و نمی خواهیم در این 
جلســات درد و دل کنیم بلکه می خواهیم از میزان 
مشکلات بکاهیم و آنها را مرتفع کنیم؛ باید مشخص 
شود چقدر در اجرای قوانین مصوب موفق بوده ایم؛ 
باید بررسی شــود چه دلایل و موانعی وجود دارد 

که یک سری از قوانین به مرحله اجرا درنمی آیند.
محســنی اژه ای در ادامه سخنانش یکی دیگر 
از اولویت هــای کاری خود در منصب ریاســت 
دستگاه قضا را، در صدر قرار دادن پیگیری تخلفات 
و جرائم ارتکاب یافته از ناحیه دستگاه ها و مأموران 
حاکمیتی دانســت و گفت: از نظــر من به عنوان 
رئیس قوه قضاییه، پیگیری و بررسی تخلف و جرم 
ارتکابی از ناحیه دستگاه و مأمور حکومتی نسبت به 
پیگیری و بررسی تخلف و جرم واقع شده از ناحیه 
فرد عادی و شخص حقیقی در اولویت است و بر 

همیــن مبنا وقتی در قضیه تصرفات به اراضی ملی 
و منابع طبیعی و حریم رودخانه ها و سواحل ورود 
پیدا کردیم، در ابتدای امر دستگاه های حکومتی از 
جمله قوه قضائیه و وزارت نیرو را موظف به اجرای 

قانون و قلع و قمع مستحدثات غیرقانونی کردیم.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشاره به ضرورت 
انســداد گلوگاه ها و بسترهای فســادزا، به تبیین 
و تشــریح چرخه های معیوبــی پرداخت که در 
حوزه های مختلــف از جمله واردات و صادرات، 
مولد فساد و تضییع بیت المال هستند و تاکید کرد: 
اقدامات ما در انسداد بسترهای فسادزا در حوزه های 
مختلف از جمله مقولات ناظر بر واردات و صادرات 
و حوزه گمرکات و اموال تملیکی و همچنین مقوله 
تعدی و تعرض به اراضی ملی و منابع طبیعی باید 
متمرکز بر این نقطه کانونی باشد که این بسترها کاملًا 
مسدود شوند و دیگر فسادی از ناحیه این گلوگاه ها 
رخ ندهد و از ســوی دیگر هزینه فساد کردن برای 

شخص مفسد بالا رود.
رئیس دســتگاه قضا به همکاری و اقدامات 
مجدانه ای که قوه قضائیه و دولت در امر آزادسازی 
حریم و بستر رودخانه ها و سواحل صورت داده اند، 
اشاره کرد و از جمله آنها به رفع تصرفات از حریم 
و بســتر رودخانه چالوس در استان البرز به عنوان 
یکی از مهم ترین جاذبه های گردشــگری کشور و 
همچنین آزادســازی سواحل دریای خزر، گریزی 
زد و گفت: امر مهم و اولی در این قضیه آن است که 
این قبیل مقابله با قانون شکنی ها و قانون گریزی ها 
اســتمرار یابد و دیگر کسی جرأت این ساخت و 
ســازهای غیرقانونی را نداشته باشد و متخلفان و 
مجرمــان که به اراضی ملی و منابع طبیعی تعدی و 

تجاوز می کنند نقره داغ شوند.
وی با اشاره مجدد به سهم بالای دستگاه های 
حکومتــی در تعدی به حریم و بســتر رودخانه ها 
و ســواحل، تصریــح کرد: مراجعــی نظیر دیوان 
محاسبات باید به این موضوع ورود جدی کنند که 
رئیس و مسئول یک دستگاه چرا برای ساخت یک 
ویلا یا تفرجگاه در حریم و بستر رودخانه یا ساحل، 
هزینه می کند؟ سرمنشاء این قبیل مقوله های مغایر 
با قانون و حقوق مردم و بیت المال باید مشخص و 

مسدود شود.
پیش از ســخنان رئیس قوه قضائیه، رضایی 
کوچی رئیس کمیســیون عمران مجلس شورای 
اسلامی طی ســخنانی ضمن قدردانی از رویکرد 
جهــادی و روحیه انقلابی رئیــس قوه قضائیه که 
موجب ایجاد حس امیدواری در میان مردم شــده 
اســت،  گفت: حضــور رئیس دســتگاه قضا در 
اســتان های مختلف کشور و رویکرد حمایتی وی 
از اقشار ضعیف و آسیب پذیر و تلاش برای اجرای 

عدالت در کشور، ستودنی است.
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